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Antti Virtanen ei VehUa jätä______________ 
Vehmaisten Urheilijoiden todellinen seuraikoni, puheenjohtaja Antti Vir-
tanen täyttää näillä havinoilla 80 vuotta. Antin tuntien on arvattavaa, että 
hän ei juhli merkkipäiväänsä vaan viettää sen luultavasti jotain urheilua 
seuraten.  
Lähes 40-vuotinen puheenjohtajuus 
Antti on ikivehulainen sanan varsinaisessa merkityksessä. Seuran riveissä 
hän aloittanut jo 1950-luvulla, noin 10-vuotiaana. Oma urheilu-ura sisälsi 
ainakin jääkiekkoa, jalkapalloa, yleisurheilua ja hiihtoa. Kilpaurheilun lisäksi 
muukin seuratoiminta on aina kovasti kiinnostanut. Siitä osoituksena on 
seuran johtokunnan jäsenyys jo vuodesta 1962 alkaen. Vuonna 1986 Antti 
valittiin VehUn puheenjohtajaksi, ja se pesti on jatkunut keskeytyksettä – 
harva pystyy samaan. 
VehU on elämäntapa 
Puheenjohtajuuden ohella Antin rauhallinen olemus on ollut kuluneet 
vuosikymmenet tuttu näky kaikissa VehUn toiminnoissa, niin valmentaja-
na, ohjaajana, toimitsijana, järjestyksenvalvojana, kuljettajana, kannustajana 
kuin liikkujanakin, kulttuuririentoja unohtamatta. Jotain saattoi listasta 

unohtua, niin moninaiset ja näkyvät ovat roo-
lit olleet. Kuluvana vuonna kiusaa tehnyt polvi 
sai lokakuussa uuden nivelen, joten entinen 
vauhti varmasti säilyy - ellei peräti lisäänny. 

   Seuratoiminta on ollut paljon muutakin 
kuin urheilua. Varsinkin 60-luvulla olivat 
tanssit voimissaan. Itsekin  tuli aikanaan 
tanhuttua. Mielelläni olen aina ollut muka-
na kentällä, edustustehtävät eivät niinkään 
ole kiinnostaneet.  VehU on antanut mi-
nulle fyysistä perusterveyttä ja henkistä ja 
sosiaalista pääomaa. Olen saanut toimia 
mukavien ja samanhenkisten ihmisten 
kanssa. Yksin tässä ei kukaan pärjää,  muis-
tuttelee Antti Virtanen. 

   Itse henkilökohtaisesti tunnen Antin 1970-luvun puolivälistä lähtien, 
jolloin hän toimi ensimmäisenä yleisurheiluvalmentajana minulle ja muille 
ryhmäämme kuuluville. Antti jaksoi illasta ja viikonlopusta toiseen käyttää 
vapaa-aikaansa opastaessaan meitä kikattavia teinityttöjä yleisurheilulajien 
saloihin, istuttaen esimerkillään meihin voimakkaan liikunnan kipinän – 
itselleni ammatiksi asti. Kiitollisena muistelemme edelleen mukavia kisa-
reissuja ja pitkää ystävyyttä.  
   Vehmaisten Urheilijat onnittelee ja kiittää puheenjohtajaansa 

kuluneista vuosikymmenistä!      
 Heli Mattila 

     seuratyöntekijä 

Kiitos  
Meidän Antti! 

Tampereen Vehmainen Seura ry 

_______________Tulevia tapahtumia kylällä 
7.11.2024 Asumisen energiailta Vehmaisten koulun  

ruokalassa. Järjestäjät Tampereen Vehmainen seura ry ja 

Tampereen kaupungin Hiilineutraaleja tekoja                 

-kehitysohjelma. Tilaisuuden ohjelma on tärkeä ja ajan-

kohtainen. Kannattaa tutustua neuvoo.fi-sivustoon. 
Vehmaisten Sanomat lähetettiin painoon juuri ennen 

tätä tapahtumaa. Tietoa tästä vehmainen.fi uutispalstalta  

myöhemmin. 

16.11.2024 11-14 Joulunavaus, katso yllä. 

Kauppiaamme tarjoaa taas joulunavauksen kotoiset puitteet. Kiitos kau-

pan väki vuoden kohokohdasta. Mukana Tampereen kaupungin Hiilineut-

raaleja tekoja -kehitysohjelma: maksutonta pyörien talvirenkaiden vaihtoa 

(ota omat talvirenkaat mukaan) ja pyörien pikahuoltoa klo 12-14 K-

marketin pohjoispuolen sisäänkäynnillä. Joulunavaukseen lihasvoimin saa-

puville ilmainen heijastin.  

15.11.2024 Joulukarkelot Fantishopissa, katso s 7 

21.11.2024 19- Seuran vuosikokous Picassossa, Kangasalantie 120, Veh-

maisten K-marketilla. Listalla henkilövalinnat, palkkiot sekä toimintasuun-

nitelma vuodelle 2025. Kokouksen jälkeen nautimme perhepitsaa. 

13.12.2024 klo 21- Kauneimmat joululaulut Vehmas Krouvissa, s 3 

31.12.2024 klo 12 Uuden vuoden ilotulitus Vehmas Krouvissa 

Katso Tampereen Mission Likellä-kerhon kokoontumistiedot sekä  

REKO Vehmainen  -tiedot sivulta 3. 

Lasten teatterivierailu___________________ 
Toukokuinen Peppi Pitkätossu –vierailu Komediateat-
terille oli menestys. Mukana oli liki neljäkymmentä 
pikku vierasta ohjaajineen Vehmaisten päiväkodilta 
katsellen esitystä hipihiljaa. Päiväkodilta kerrottiin, 
että nelivuotiaiden ryhmä odotti reissua innoissaan. 
Päiväkotilapset piirsivät busseista ja kuljettajista kuvia 
ilostuttamaan TKL:n väkeä.  
  Seura järjesti pääsyliput Komediateatterin joustavan 
ja ystävällisen lipunmyynnin kanssa ja TKL tarjosi 
bussikuljetuksen.  
Lämmin kiitos siitä Kalle-kuljettajallemme.  
                                          sk 

Onnellista Joulua ja Rauhan Vuotta 2025 kaikille. 

https://www.vehu.fi/
https://www.vehmainen.fi/
https://www.vehu.fi/
https://www.vehmainen.fi/
https://neuvoo.fi/
https://www.vehmainen.fi/uutiset/
https://neuvoo.fi/
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___Uusia VehU-kasvoja 
95-vuotias Vehmaisten Urheilijat on 
saanut riveihinsä kaksi uutta työntekijää. 
Miesten Futsal-liigassa pelaava joukkue 
pestasi kesäkuussa uudeksi managerik-
seen Aleksi Aaltosen. Opiskelijan 
Tampere ry:n toiminnanjohtajana työs-
kentelevältä Aaltoselta löytyy vankka ja 
monipuolinen hallinnollinen tausta, eri-
tyisesti liiketoiminnan kehittämisen ja 
myynnin parista. Myös seuratoiminta on 
hänelle ennestään tuttua. 
   Opetus- ja kulttuuriministeriö myönsi 
VehUlle seuratoiminnan kehittämistukea 
osa-aikaisen liikunnanohjaajan palkkaa-
miseen. Hakemuksia tuli runsaasti ja 
valinta kohdistui monipuolisen liikunta-
alan kokemuksen omaavaan Nina 
Karppiseen, joka aloitti työt elokuun 
alussa.  
   Liikunnanohjaajan tehtävänä on kehit-
tää erityisesti harraste- ja perheliikuntaa 
sekä edistää erityistä tukea tarvitsevien 
lasten ja nuorten osallistumismahdolli-
suuksia. Liikuntatapahtumien järjestämi-
nen on osa toimenkuvaa. 
 
 
Tervetuloa VehU-perheeseen Nina 
ja Allu! 

  Heli Mattila 
 
 

Kuvassa yllä Aleksi Aaltonen  
ja alla Nina Karppinen. 

_____________VehU jatkaa Futsal-Liigassa 
Vehmaisten Urheilijoiden futsal-joukkue jatkaa ainoana tamperelaisjouk-
kueena miesten liigassa.  Joukkue nousi korkeimalle sarjatasolle voitta-
malla vakuuttavasti valtakunnallisen Ykkösen kaudella 2022-23. Viime 
kaudella joukkue edusti kaupunginosaamme kunniakkaasti ja säilytti liiga-
paikkansa, mikä on nousijajoukkueelle aina kova haaste. 
   Nyt VehU FS on jo aloittanut sarjakautensa ja ensimmäinen tärkeä 
voittokin Jyväskylän Liikunnan Riemusta on otettu.  Seuran pitkäaikainen 
johtohahmo Otso Lepomäki halusi raskaan kauden päätteeksi keven-
tää työtaakkaansa ja uudeksi manageriksi pestattiin kesällä Aleksi Aal-
tonen.  Otso toimii edelleen joukkueen taustavoimissa.  Päävalmentaja-
na jatkaa Henri Hytönen. 
   Joukkueen avainpelaajia on vielä viime kevään futsal-pelien ja kesän 
jalkapallo-otteluiden jäljiltä loukkaantumisten takia sivussa ja tänä syk-
synäkin lajiin kuuluvia vammoja on saatu.  Näillä näkymin joukkue saa-
daan täyteen vahvuuteensa viimeistään toiselle sarjakierrokselle. 
   VehU:n reservijoukkue jatkaa edelleen kakkosdivarissa, joka on alueel-
linen sarja.  Haaveita noususta Ykköseen tuskin elätellään, koska kaksi 
joukkuetta valtakunnallisissa sarjoissa on yksinkertaisesti taloudellisten 
seikkojen vuoksi mahdoton ajatus. 
   Tule kannustamaan Vehmaisten Ylpeyttä Kauppi Sports Centeriin, 
kotiotteluiden ohjelma ohessa ja näkyvissä myös Vehmaisten K-Marketin 
aulassa. 

       Tapani Lepomäki 

Yleisurheilijoille huippumenestystä __________ 
VehUn nuoret yleisurheilijat kahmivat roppakaupalla mitaleja kesän arvoki-
soista. Team VehUn kestomenestyjät, 18-vuotiaat Aino Aalto ja Emmi 
Savenius nostivat toiveita edustustehtävistä kesän 2025 alle 20-vuotiaiden 
EM-kisoihin Tampereella. Molempien tavoitteena on ilman muuta saada 
pukea Suomen kilpailuasu ylleen kotikisoissa. 
  Aino saavutti korkeushypyssä ikäistensä Pohjoismaiden mestaruuskisoissa 
Tanskassa hopeaa ja SM-kisoissa kultaa sekä lisäksi SM-pronssia 7-ottelussa. 
Lisänä vielä hieno korkeuden finaalipaikka Kalevan Kisoissa. Emmin kesän 
saaliina oli Tanskan PM-kisoista 4x400m viestissä hopeaa ja 400 metrillä 
viides sija. Kesän huippukunto osui Kalevan Kisoihin ja oman ikäluokan SM-
kisoihin. Kalevan Kisoista tuli 400 metrillä peräti viides tila ja nuorten SM-
kisoista 200 metrillä kultaa ja 400 metrillä pronssia. Molemmat nuoret 

naiset kohentelivat kesän kuluessa en-
nätyksiään ja valittiin kauden jälkeen 
ansaitusti Suomen Urheiluliiton Team 
Finland-nuoret valmennusryhmään. 
Muut Team VehUn urheilijat kärsivät 
erilaisista  terveysmurheista. 
   Seiväshyppääjä Olli Ahvenjärvi 
paranteli niin ikään ennätystään ja sijoit-
tui M16-sarjan SM-kisoissa komeasti 
viidenneksi. Olli on kutsuttu Pajulahden 
nuorisovalmennusleirille ja hän siirtyy 
ensi kaudeksi myös Team VehUn rivei-
hin entistä tavoitteellisemman harjoit-
telun pariin. 15-vuotiaat kaksostytöt 
Tuuli ja Iida Lahtinen tunnetaan 
ahkerina harjoittelijoina ja se tuotti 
tulosta. Tytöt saivat pronssimitalit kau-
laansa T15 SM-kisojen kuulan jouk-
kuekilpailussa, ja Tuulille tuli lisäksi 
hieno neljäs tila kiekonheitossa. 

   Down-urheilijamme Eliel 
Nikkola oli jälleen hyvässä 
vireessä. Hän saavutti kehitys-
vammaisten Virtus EM-kisoissa 
kuulassa kultaa ja 100 metrillä 
pronssia. SM-kisoista palkinto-
kaappiin kertyi neljä mitalia 
lisää, pituudesta ja korkeudesta 
kultaa sekä kuulasta hopeaa ja 
100 metriltä pronssia. 
   Yleisurheilijat ovat pienen 
ylimenokauden jälkeen käynnis-
täneet  valmistautumisen ensi 
kesään. Nuorille jo yleisurheilua 
harrastaneille sekä aloitteleville 
yleisurheilijoille VehU tarjoaa 
sekä harraste-  että kilparyhmiä 
läpi talven. Tervetuloa mukaan, 
kaikkiin ryhmiimme voi tulla 
kokeilemaan maksutta! Kannat-
taa käydä kurkistamassa 
www.vehu.fi/
ilmoittautumiset 
 

  Heli Mattila 

Olli Ahvenjärvi taivuttaa seiväs-
tä  aina vain korkeammalle. 

https://vehu.fi/futsal
https://vehu.fi/
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__________________ Liity jäseneksi - yhdistys toimii kyläyhteisön hyväksi ___________________ 
vehmainen.fi/jaseneksi/ 

Tampere-mission Likellä-ryhmä pääsee kokoontumaan Vehmaisten Seura-
kuntatalolle, Kauppilaisenkatu26,  6.11. alkaen keskiviikkoisin klo 13-15. 
Kerho jatkuu ensi vuonna. Lisätietoja ryhmästä: Pirjo Saloranta, Likellä®-
koordinaattori, p. 040-655 5511, pirjo.saloranta@tamperemissio.fi  
https://tamperemissio.fi/tukea-senioreille/likella-kerhotoiminta/ 

 
 

Kauneimmat Joululaulut  
Vehmas Krouvissa! 

Meitä säestää Peter Joukainen ja 
Juontaa kylän oma pappi Terttu Haikka 

Aukionkatu 24, Vehmainen 
Pe 13.12.2024 alkaen klo 21 

 

Sirkka-Liisa Hietala ystävineen Esperin Kielo-

kodilta poikkesivat nauttimaan Syyskarkeloiden 

tunnelmasta ja päiväkahveista. He kävivät myös 

rapsuttelemassa Hali-Bernejä. 

 
Kuvat: Vehmaisten koulun vanhempainyhdistys ry 

Linjat 38 ja 17 tullaan yhdistämään! 
Vihdoinkin — tämä on hyvä uutinen. Vehmaisten joukko-
liikenteeseen tulossa muutoksia vuoden -25 alussa.  
Joukkoliikennelautakunnan pöytäkirjassa asiasta kirjoitettiin näin: 
”Koillis- ja Kaakkois-Tampereella tullaan linjat 38 ja 17 yhdistämään yh-
deksi kokonaisuudeksi. Linjaa 17 liikennöidään jatkossa Hermialta Hervan-
nan kautta Finninmäkeen ja edelleen Kaukajärven kautta Vehmaisiin ja Lei-
nolaan sekä Linnainmaalle ja Kaupin kampukselle. Muutoksen yhteydessä 
joukkoliikenneyhteys Hervannasta ja Kaukajärveltä Linnainmaalle ja Taysil-
le tulee laajentumaan ja joukkoliikenneyhteyttä aluekeskusten välillä tullaan 
tarjoamaan päivittäin. Linjaa 17 liikennöidään tiheällä vuorotarjonnalla ja 
laajoilla liikennöintiajoilla.” Seuraamme asiaa.                      Sirpa Nieminen 

Seuran sihteeri 

Vehmaisten koulun syyskarkelot____________ 

Kirkas auringonpaiste kruunasi Vehmaisten Syyskarkelot syyskuun 21. 
päivänä. Vehmaisten koulun vanhempainyhdistyksen järjestämässä tapahtu-
massa yleisö kierteli eri urheiluseurojen kojuilla ja peräkonttikirppiksellä. 
Yleisöä viihdyttivät Voice of Finland -voittaja (2019) Markus Salo ja las-
ten suosikki, Höpinätötterö-duo.  
   Syyskarkeloiden ehdoton kohokohta oli kuitenkin lapsille tarjolla olleet 
ilmaiset aktiviteetit. Lapset pääsivät ratsastamaan, pomppulinnaan, keppa-
riradalle, silittelemään Hali-Bernejä, ottamaan kasvomaalauksia ja kokeile-
maan jalkapallon laukaisututkaa. Willari teki tapahtumassa pyörien pika-
huoltoja ja näytillä oli myös Marvel-teemainen Tuning-auto ja minirekka 
lasten ihmeteltävänä.  
   Vehmaisten koulun vanhempainyhdistyksen kahviossa oli tarjolla hatta-
raa, makkaraa ja leivonnaisia. Syyskarkeloiden tunnelma oli kaiken kaikki-
aan iloinen ja lämmin. Järjestysmiehet arvioivat kävijämääräksi reilu 1000 
henkeä.     
   Syyskarkelot rahoitettiin Tampereen kaupungin myöntämällä Mansen 

Massit -yhteisörahalla. 
Vehmaisten koulun van-
hempainyhdistys haki sitä 
alkuvuodesta 2024. Tam-
perelaiset päättivät äänes-
tämällä, millaiselle toimin-
nalle Mansen massit -yh-
teisörahaa myönnettiin.  
   Vehmaisten koulun 
vanhempainyhdistys kiit-
tää sydämellisesti kaikkia 
tapahtumassa käyneitä!    
  Syyskarkeloiden suuren 
ponnistuksen vuoksi tänä 
vuonna emme järjestä 
joulumyyjäisiä koululla. 

Virve Tarvainen 

_______Kaukajärven stadionin rantakaavasta 
Aamulehden Iina Thomsson haastatteli Kaukajärviseuran puheenjohtaja 
Pia Vastamäkeä heinäkuun 10. päivänä 2023 ilmestyneeseen lehteen 
otsikolla ”Tamperelaisen järven rantaan suunnitellaan asuinrakentamista, jonka 
alta siirrettäisiin vilkkaasti liikennöity tie”. Tuolloin vielä virkamies ounasteli 
alueen suunnittelun etenemisestä ehkä myöhemmin.   
   Sirpa Koivu Hervannan Sanomista haastatteli allekirjoittanutta ja teki 
jutun 18.9.2024 HerSaan aiheena ”Kaavoitus herättää huolta Koillis– ja Kaak-
kois-Tampereella.”  Totean tuossa, että miksi 1-luokan pohjavesialueen 
eteen rakennetaan massiivinen kokonaisuus, jonka hulevedet uhkaavat 
järven ekologiaa? Jutussa oli asiaa myös Ilkon ja Saarenmaan kaavoitukses-
ta. Viimeisimmäksi Moron Jari Mylläri kirjoitti pääkirjoituksessaan loka-
kuun lopulla Kaukajärven pohjoisrannan eli stadionin rantakaavan poista-
misesta kaavoitusohjelmasta Tampereen kaupungin maineen turvaamiseksi 
otsikolla ”Kaukajärven täyttöä ei kaupungin maine kestäisi.” Morossa 
30.10.2024 pääkirjoitus sekä toimittaja Mari Rautasen tekemä Emilia 
Olkasen haastattelu koskien kyseistä kaava-hanketta. 
   Jo jonkin aikaa on huhuttu tiedosta, että korkealla virkamiestasolla oli 
mainittu, että kaavoitusohjelmassa pitkään olleen Kaukajärven pohjoisran-
nan kaava, ohjelman kortti nro 47, poistettaisiin.  
  Uskon, että sinnikkäällä vaikuttamisella vuosien varrella eri toimijat ovat 
saaneet äänensä kuuluviin paremmin. Toki rakentamisen turbulenssi avit-
taa tilannetta, koska rakentamisen raha ei puhu riittävän tuottoisasti. 
  Kaukajärvi-Pitkäjärvi-vesistö on ihmeellinen hyvinvoinnin keidas, jossa 
saunotaan, uidaan, soudetaan, melotaan, snorklataan, sukelletaan, suppail-
laan, kalastetaan, juostaan ja kävellään rannoilla - istutaan hiljaa ja ihaillaan 
puhdasta, hienoa vesistöä. Kertokaapa missä olisi vastaavanlainen keidas 
— en keksi? 
  Luonto on hyvinvoinnin lähde meille kaikille. Tälle hyvinvoinnille raken-
netaan mittaria. Voisiko tämän mittarin tuloksia hyödyntää kaavoituksessa 
ja rakentamisessa? Milloin luontoresepteistä tulee väline lääkäreiden työka-
lupakkiin? Viime viikkojen tutkimusuutiset ovat olleet herättäviä. 
  Nyt meidän on huolehdittava, että pohjoisrannan kaavakehitys 
kuopataan lopullisesti ja alue jätetään massiivisten kaavoitusoh-
jelmien ulkopuolelle. Kangasalantien pohjoispuolelle järjestetään 
oleskelu– ja hulevesiviivytysalueita — paratiisia linnuille. 

Sirpa Kuusela   

—Klikkaa jakopaikan Facebook-linkkiä. 

https://tamperemissio.fi/tukea-senioreille/likella-kerhotoiminta/
https://www.facebook.com/p/Ahtilan-luomukanala-100045893456104/?locale=fi_FI
https://shop.graani.com/juhola
https://www.facebook.com/maarit.riikonen.12
https://www.jullinen.fi/
https://www.ojalantila.fi/
https://www.facebook.com/groups/3516823331879831/
https://www.facebook.com/groups/559228216095697/
https://www.facebook.com/groups/638262219653200/


Markku Nieminen 
Iktyonomi, Vehmaisten osakaskunta, hoitokunnan jäsen, Kaukajärven historia, kala-asiantuntija 

Kaukajärven siikojen  

______________ikä ja kasvu näkyy suomuissa 
Kaukajärven siian kasvua on seurattu vuodesta 2022 lähtien. Verkkokalas-
tajilta saaduista suomunäytteistä selviää saaliskalojen ikäjakauma ja samalla 
nähdään, miten kukin istukaserä on kasvanut.  
   Kuluneena syksynä verkkoihin tarttuneet siiat ovat olleet 5- tai 6-
vuotiaita ja 600-1200 gramman painoisia. Suomuja on kätevin lukea mikro-
filmilaitteella, joita taannoin oli mm. pankeissa ennen tietokoneiden aika-
kautta. Suurennos ja läpivalaisu paljastaa suomujen kasvu- ja vuosirenkaat. 
Suomuja voi myös tutkia laittamalla niitä diakehykseen ja sitten heittimellä 
valkokankaalle. 
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Pitkäjärvi, Kaukajärvi, Olkahistenlahti, Halimasjärvi,  
Halimasjärvellä vain ongintaa  
-Verkkolupa 20 e/kpl, osakaskunnan lupa aina (max 2x30 = 60 metriä), ka-
lastusaika 1.9.-15.10. Verkkokalastus sallittu ainoastaan pohjaverkotuksena 
yli 10 m syvään veteen—verkotus Kaukajärven länsipäässä kielletty 
-Katiskalupa 10 e/kpl (sama lupa talvella) 
Vuoden viehekalastusluvalla voitte pilkkiä ja viehekalastaa koko vuoden 
useammalla vavalla 
Uistelu, heitto-onginta ja pilkintälupa useammalla vavalla / vuosi 
-Viehekalastus 10 e päivälupa, maksimi 3 vapaa, 1 kalastuksenhoito-
maksulla +2 vavalla 
-60 e vuosilupa, maksimi 3 vapaa, 1 kalastuksenhoitomaksulla +2 vavalla 
Pilkkiminen jäällä – ootto-onginta on kielletty 
-Tuulastus 30 e/venekunta 
-Sukelluskalastus 30 e/kpl (sukelluskalastus alkaa 1.6.) 
-Ravustus 7 e/merta (ravustus 21.7.–31.10.) osakaskunnan lupa aina 
 
Kalastuspaikat: Pitkäjärvi ja Kaukajärvi sekä Olkahistenlahdella ja Halimasjärvellä 
Vehmaisten osakaskunnan alue (kartat Kalapassin ohje-tiedostossa) 

Kotisivut, https://vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/ 
Luvat ja ohjeet, https://www.kalapassi.fi/selaus/126 

Hulevesi - mitä se on?_____________________ 
Tapasimme Nippelin Mäkelän Kaitsun kanssa Vehmaisten K-marketin 
aulassa kahvikupposen äärellä. Puheltiin Kaukajärvestä, Kaitsun lapsuuden 
leikeistä Riihiniemessä, onkimisesta ja erinäisistä kolttosista kalastukseen 
liittyen. Niitä ei tänä päivänä voi lehteen painaa. 
  Kaitsu kysyi, mitä ne hulevedet oikein ovat, ei niistä koulussa opetettu 
eikä puhuttu aikaisemmin ollenkaan?  Kerroin, että tätä kysymystä ovat 
esittäneet muutkin. Kaikki taivaalta tuleva vesi tai lumi ei ole hulevettä.  
  Hulevesi on rakennetuilta alueilta, kuten kaduilta, pihoilta ja 
katoilta, valuvia sade- ja sulamisvesiä. Luonnollisessa ympäris-
tössä sadevesi imeytyy maaperään, suodattuu vesistöön tai haih-
tuu ilmakehään, mutta rakennetussa ympäristössä hulevesi  
virtaa pois maaperän pinnalla, koska asfaltti ja betonipinnat ei-
vät läpäise vettä.       
 Koska meidän huolemme kohteena on Kaukajärvi, selitin, että hulevesi 
lähtee valumaan alemmaksi ja jollei se pääse imeytymään maahan missään 
vaiheessa, se virtaa lopulta vesistöön. Ohjeissa mainittu viimeisin ja huo-
noin konsti on ohjata hulevesi putkellä järveen! Eri paikoissa vedet virtaa-
vat maanpinnan muotojen mukaan, puhutaan valuma-alueista. Valuma-
alueet on tutkittu ja määritetty ja ne löytyvät Tampereen kaupungin sekä 
Kangasalan hulevesiohjelmista. Kaukajärven vesistö kuuluu pääosin suu-
rempaan Viinikanojan valuma-alueeseen, jossa vedet virtaavat Iidesjärven 
kautta Pyhäjärveen ja siitä Itämereen Kokemäenjoen reittiä pitkin.  
  Mikä on se huoli ja hätä? Järvi rehevöityy hitaasti ja salakavalasti. Huleve-
det vievät roskia, monenlaisia tiestöjen pienhiukkasia sekä maa-aineksia 
järveen. Kaukaniemen itäpuolella oleva surullinen tarina kertoo, kuinka 
kuutiokaupalla maata lossasi järveen puutteellisen hulevesien hallinnan 
takia. Kolmas korjaus on nyt parantanut haasteellista tilannetta. Vieläkin 
tahtoisimme tietää pidempiaikaisten mittauksen avulla, millaista hulevesi-
putken päässä oleva vesi järveen mennessä on? 
  Kun kuljette lenkillä, seuratkaa tilannetta esimerkiksi Liutunlahdessa ja 
myöskin Kuuselantien pohjoispäässä, jossa sadeaikaan suoraan putken 
päästä pauhuaa vesi Pitkäjärveen Vatialasta ja itä-Tampereelta. Erityisesti 
Liutun kohteessa Tampereen ja Kangasalan kaupunkien on yh-
teistyössä otettava tilanne ja hulevedet haltuun. Yhteistyöstä 
tehtiin aloite molemmissa valtuustoissa vuonna 2021. Uusia ra-
kennuksia ja asfalttipintoja on lisätty runsaasti, mutta riittäviä viivytysaluei-
ta ei ole toteutettu. Kuuselantie otetaan seurantaan. 
   Kristillan länsipuolen "ränni" on myös seurantamme kohteena. Siellä 
pauhasi koski 18.7. ja 25.7. patojen yli ja levisi alas rannan tasanteelle nilk-
koihin asti - pitkälle järvelle kuohui harmaa vana. Katso juttu ja video Mo-
rossa 29.8.2024. "Kuvaaja vahvistaa, että levämömmö oli Tampereen Kau-
kajärvellä – Mitä ihmettä järvelle on tapahtumassa?” Sinilevä, särjet ja vesi-
rutto ovat selkeitä merkkejä salakavalasta rehevöitymisestä. 

Sirpa Kuusela 
Vehmaisten osakaskunta, hoitokunnan pj. 

Tarkkaile ja ilmoita sinilevä- ja muut  
haittahavainnot 

Tampereen ympäristönsuojeluun, tässä linkki lomakkeeseen: 
https://elomake.tampere.fi/lomakkeet/27868/lomake.html 

Kaukajärven   

historia tallentuu sedimenttiin___________ 
Kaukajärvellä Vehmaisten osakaskunta yhdessä Tampereen kaupungin 
kanssa käynnisti alkukesästä sedimenttitutkimuksen, jolla pyritään selvittä-
mään järven vedenlaadun kehitystä 1900-luvun alusta lähtien. Sedimentti-
patsaasta otettiin viipaleita analyyseja sekä aikajanan selvittämistä varten. 
Niiden caesium-pitoisuuksista selvisi Tsernobylin ydinvoimalaonnettomuu-
den ajankohdan (1986) tallentuneen n.6 cm syvyyteen. Tämän perusteella 
sedimenttiä kertyy 1,6 mm vuodessa. Jatkossa tutkitaan typen ja hiilen 
pitoisuuksia sekä niiden suhdetta. Lisäksi tutkitaan sedimentissä hyvin säily-
vät piilevät, jotka kertovat myös ympäristöoloista järven historiassa.  
Tutkimus valmistuu ensi keväänä.

 
___________Kalastusterveisiä Kaukajärveltä 
Kuumana kesänä kalat hieman oikuttelivat.  Saimme kuitenkin kohtuu hy-
vin komeaa siikaa. Painoltaan olivat noin 600-1100 grammaa. Siikaverkkoi-
hin tarttui myös muutama  noin kolmen kilon taimen.  
    Taitavimmat uistinkalastajat pärjäsivät paremmin.  Laji on kuitenkin 
haastava syvässä järvessä. Siellä ne useiden kilojen painoiset taimenet edel-
leen luuraavat. Rapuja tuli edellisen vuoden malliin.   
   Seuraamme edelleen saalismääriä, painoa ja ikää. Ikä  luettiin noin 50 
kalasta. Kiitos saalisilmoituksista. Tarvittaessa muutamme esimerkiksi istu-
tusmääriä.  Lupiin ei toistaiseksi ole tulossa muutoksia. 
   Malttamattomina odotamme sedimenttitutkimuksemme analyysiä.  Näy-
te on otettu.  Siitä luetaan tietoja 60-luvulta alkaen.  Tsernobyl jo välkkyy. 
Sedimentin kerrostumista näemme muutoksia laskeumissa. Ne ovat arvo-
kasta tietoa hulevesiseurannassamme.     
   Vuosina 2020-21 kartoitin hulevesikohteet ja luontaiset purot Kaukajär-
ven ja Pitkäjärven ympäristössä. Toukokuussa 2021 webinaarissa kävimme 
kohteita läpi. Vasemmalla alhaalla olevasta linkistä pääsee tarkastelemaan 
karttaa ja muitakin linkkejä asiaan. Työ on kantanut hedelmää.  Kahteen 
paikkaan, Levonmäen alle ja Kangasalantien oheen on tehty viivytyksiä 
aloitteestamme.  Kaukaniemen itäpuolen ongelma korjattiin 3. kerran. 
Kiitos niistä. Kangasalantieltä Kristillan itäpuolella oleva kohde osoittaa, 
miten mahdotonta on toteuttaa imeyttävää viivytystä jälkeenpäin.  Huleve-
det pitäisi ratkaista jo kaavavaiheessa syntysijoillaan.  

Jussi Hietala 
Vehmaisten osakaskunta, hoitokunnan varapj. 

VEHMAISTEN OSAKASKUNNAN  
LUPAOHJEET JA HINNAT 2025 

(Hinnasto 2023-2024 ei muutoksia) 

Jussi Hietelan vuosina 2020-2021 kartoitti hulevesikohteet ja luontaiset 
purot. Kartta löytyy: https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/
kaukajarven-hyvaksi-yhdessa/ 

https://vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/
https://www.kalapassi.fi/selaus/126
https://elomake.tampere.fi/lomakkeet/27868/lomake.html
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/kaukajarven-hyvaksi-yhdessa/
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/kaukajarven-hyvaksi-yhdessa/
https://hormissa.fi/
https://et-autotech.fi/
https://glaston.net/fi/
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https://www.lainappi.fi/linnainmaa
https://www.lainappi.fi/linnainmaa


https://www.teboil.fi/asemaverkosto/tampere/tampere-vehmainen/
https://www.messupuu.com/
https://kaukajarviok.fi/
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https://www.suoramanapteekki.fi/fi/
https://www.aryana.fi/
https://poikainparhaat.fi/
https://www.lahjatalofantishop.fi/


Ilmoittajat, lämmin kiitos ilmoituksistanne. Te annatte mahdollisuuden paikalliseen, kotoiseen ja tärkeään tiedottamiseen.  

https://jalkaharmonia.fi/
https://www.facebook.com/vehmaskrouvi
https://www.k-ruoka.fi/kauppa/k-market-vehmainen

